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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 8. února 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Tomáš Kňourek, místopředseda Rady ČRo, 

Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Ivan Vodochodský, Miroslav Dittrich, členové Rady ČRo  

Omluveni: Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo, Michal Stehlík, Ivan Tesař, členové Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

   

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 25. 1. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo - 6.minitendr:  zadání (souhrn) 

 

4. Zahraniční cesta Rady ČRo (souhrn), Prix Bohemia Radio Olomouc - návštěva studia 

ČRo Ostrava 

 

5. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, 

ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel 

komunikace a vnějších vztahů ČRo 
- informace k dodaným materiálům:  

  Mediální gramotnost;  R. Zavoral: Rekapitulace 1. roku ve funkci 

- informace k prodeji zámku v Přerově nad Labem 

- Rámcový plán činnosti ČRo na rok 2017 

- vítěz konkurzu na ředitele studia ČRo Hradec Králové a Pardubice  

- personální ředitelka Dana Mudd 

- Různé 

 

 

6. 1. jednání nové DK Rady ČRo (13. února 2017 v 16h) 

 

7. Veřejná prezentace analýzy EET 7. 12. 2016 (a další zjištění) 

 

8.  Stížnosti a podněty posluchačů  - stížnost Ing. J. Pisko  

 

9.  Různé  

 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, k navrženému programu doplnila k bodu 5 – radním 

budou vedením rozhlasu představeni nová personální ředitelka a vítěz konkurzu na ředitele studia ČRo 
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Hradec Králové a Pardubice, program byl schválen. P. Šafařík se dotázal, zda budou nově ohlášení dva 

hosté přítomni na únorové veřejné schůzi, a dal do úvahy, aby se diskuse s nimi zbytečně nezdvojovala 

a konala se především na veřejné schůzi.  H. Dohnálková sdělila, že u nové personální ředitelky D. 

Mudd dnes proběhne její dříve odsunuté představení se Radě, jelikož z lednové VS se D. Mudd 

omluvila. Ohledně vítěze konkurzu na ředitele studia ČRo Hradec Králové se podle H. Dohnálkové 

dnes jedná o rozšíření možnosti radních poznat nominanta na danou pozici. 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 25. 1. 2017 – k zápisu s upřesněním od P. Šafaříka již 

nebyly žádné připomínky. 

 

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo - 6.minitendr: zadání (souhrn) – P. Šafařík informoval o 

vypracování zadání čtyř nových analýz 6. minitendru, které bylo zasláno analytické skupině Rady, 

zatím nebylo rozesláno všem radním, jelikož T. Kňourek měl k zadání ještě poznámky a připomínky a 

není zatím jasný objem materiálů k analýze. Navržen je postup ponechat výběr pořadů proudového 

vysílání  ke 3 ze 4  analýz na Českém rozhlasu, poté co rozhlas udělá rešerši a sdělí objem 

zkoumaného materiálu, bude určen finanční strop jednotlivých analýz.  Na závěr zopakoval témata pro 

6. minitendr:  

1) mediální obraz návštěvy dalajlamy v Praze na podzim  2016  

2) mediální reprezentace konfliktu v Sýrii  

3) téma rozpočtového přebytku za r. 2016 a souvisejících debat ve vybraných pořadech ČRo    

4) analýza relací přehledu zahraničního tisku a Svět ve 20 minutách ve vybraných pořadech ČRo (k 

intermediální agendě ČRo). 

 

 

4) Zahraniční cesta Rady ČRo (souhrn), Prix Bohemia Radio Olomouc - návštěva studia ČRo 

Ostrava – H. Dohnálková informovala o návrzích zahraniční cesty Rady, které obdržela od svých 

kolegů – Francie, Norsko, Dánsko, Slovinsko Chorvatsko a Lotyšsko. Po následné debatě se radní 

shodli na cestě do Francie, H. Dohnálková ale upozornila, že předběžným dotazem u vedení ČRo 

zjistila, že není reálné, aby cestu do zahraničí zorganizovalo zahraniční oddělení rozhlasu na dříve 

avizovaný květnový termín 10. – 12.5. 2017, jelikož je plně zaměstnáno organizací setkání EBU 

v Plzni začátkem května tohoto roku.  Organizace a zprocesování cesty by bylo výhradně na Radě 

ČRo. P. Šafařík sdělil, že reprodukovaná informace z ČRo o tom, že prý zmíněný termín leží mezi 

dvěma koly jarních francouzských prezidentských voleb, není přesná, neboť 2. kolo těchto voleb se 

koná již 7. 5. P. Šafařík dále uvedl, že v minulosti byla cesta sice vždy zajišťována vedením rozhlasu, 

resp. jeho zahraničním oddělením, ale bylo by možné a i přínosné, aby si cestu Rada zorganizovala 

sama. Dle jeho názoru nejsou vhodné termíny v září, již v minulosti se ukázalo, že u hostujících stran 

ještě zaměstnanci čerpali dovolené. Podivil se, že k navrhovaným destinacím prý nezaznělo od radních 

žádné zdůvodnění cesty, očekával by 2 - 3 důvody návštěvy, např. směřování rádia do budoucnosti 

nebo model či trendy, které by se mohly objevit i v ČR.  

Přítomní radní se shodli na nových termínech zahraniční cesty: 31.5. – 9. 6. a  20. – 22. 9. 2017, se 

kterými osloví vedení rozhlasu, zda by mohlo cestu do Francie zorganizovat.      

H. Dohnálková vyzvala přítomné radní k diskusi ohledně návštěvy festivalu Prix Radio Bohemia 

v Olomouci, na který je vedením rozhlasu Rada zvána, a návštěvě studia ČRo v Ostravě, radní se 

shodli na návštěvě studia v Ostravě 23. 3., datum návštěvy festivalu jednotliví radní ještě upřesní. 

 

5) Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a 

vnějších vztahů ČRo 
- personální ředitelka Dana Mudd  - na úvod R. Zavoral představil novou personální ředitelku Danu 

Mudd, která se ujala své funkce 1. 2. 2017 a na minulé veřejné schůzi se z pracovních důvodů nemohla 

představit. Vyzdvihl její profesní zkušenosti a portfolio klientů, se kterými spolupracovala, od roku 

2010 byl s D. Mudd v profesním kontaktu na konzultační rovině a v tomto duchu prostředí rozhlasu 

zná a může na něj navázat. Bude se zabývat novou koncepcí personální práce a péče o zaměstnance, 
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pokračovat v budování katalogu pozic, karierního řádu, věnovat by se měla oblasti vzdělávání, 

systému odměňování.  

D. Mudd uvedla – zatím mám za sebou první týden, provádím letmou revizi v personalistice a jejím 

rozvoji, moje vize se týkají hlavně rozvoje lidských zdrojů, směřování výběru nejschopnějších, 

uchopení talentů v kariérním řádu, poziční růst i průřezově, oblast odměňování. Revidovat budeme, 

jak to bude nutné a únosné, do konce roku, zdá se, že moc nefunguje hodnocení v závislosti na 

zodpovědnosti, v prvních fázích se budeme věnovat revizi personálního controllingu.  

- vítěz konkurzu na ředitele studia ČRo Hradec Králové a Pardubice  - R. Zavoral představil 

vítěze konkurzu na pozici ředitele studia ČRo Hradec Králové a Pardubice, kterým se stal Jiří Kánský. 

Ve finále konkurzu byli tři uchazeči, se kterými se GŘ potkal, a jako nejvhodnější z hlediska 

odbornosti a zkušeností se mu jeví J. Kánský. Již ve studiu Hradec Králové jako ředitel působil, 

prostředí dobře zná, znalost místního terénu a místního prostředí se ukazuje jako výrazný klad a R. 

Zavoral pevně věří, že se J. Kánskému v nové funkci dobře povede. Jako ředitel bude po souhlasu 

Rady ČRo jmenován s účinností od 1. 3. 2017 na 5 let.    

J. Kánský se představil – rozhlasem se zabývám již 22 let, pracoval jsem na stanici Regina jako 

redaktor, pak zprávař a editor, do roku 2013 jsem byl ředitelem studia ČRo Hradec Králové a dále 

jsem působil jako analytik programu. Rád bych na tyto zkušenosti navázal a obnovil součinnost 

s místními kulturními organizacemi, jak tomu za mého působení bylo zvykem, a chtěl bych klást větší 

důraz na regionalitu ve vysílání s větším množstvím zpráv a publicistiky z kraje. R. Zavoral doplnil, že 

J. Kánský bude účasten na veřejné schůzi Rady 22. 2. 2017, kde se krátce představí. E. Kukuczka 

doplnil, že J. Kánského zná z jeho působení v hradeckém studiu, a popřál mu hodně úspěchů do 

následujícího období. Přidal se i I. Vodochodský, který konstatoval, že jeho dobrá práce ve funkci 

ředitele studia byla vidět, za poslední 3 roky, kdy vedl stanici P. Kudrna, ale bohužel spolupráce 

s místními kulturními organizace ustala. M. Dittrich doplnil, že v J.  Kánském, kterého dobře zná,  vidí 

záruku kvalitního rozvoje studia. P. Šafařík sdělil, že nechce zdvojovat dnešní neveřejnou a veřejnou 

diskusi na únorové VS, a proto pouze ohlašuje, že se na únorové VS nominanta zeptá na jeho názory 

na regionální vysílání ČRo.  P. Šafařík předeslal, že tak učiní i s vazbou na anketu o regionálním 

vysílání vyšlou v 35. čísle časopisu Svět rozhlasu a na říjnovou debatu ke stejnému tématu v Brně.  R. 

Zavoral uvedl, že J. Kánský byl na brněnské diskusi přítomen. J. Menger  sdělil, že v 36. čísle Světa 

rozhlasu vyšla jeho replika na zmíněnou anketu. 

- informace k dodaným materiálům:  

 Mediální gramotnost;  R. Zavoral: Rekapitulace 1. roku ve funkci – R. Zavoral k těmto zaslaným 

materiál doplnil – nevím, zda materiály na téma Mediální gramotnost Rada v minulosti dostávala, nyní 

budou zasílány vždy počátkem roku. Letos jsem podnikl turné po 8 akademických půdách, kde jsem 

nejen já, ale i řada regionálních ředitelů a pracovníků ČRo přednášelo i ve školách a v dalších 

kulturních zařízeních, což v této zprávě chybělo.   

K druhému materiálu Rekapitulace 1. roku ve funkci R. Zavoral uvedl, že by rád výsledky své práce 

prezentoval na veřejné schůzi Rady 22. 2. 2017, s čímž přítomní radní souhlasili.   

- informace k prodeji zámku v Přerově nad Labem – R. Zavoral informoval – k setkání 

s hejtmankou Středočeského kraje bohužel nedošlo, hovořila se mnou v zastoupení vedoucí její 

kanceláře, která potvrdila, že kraj o nemovitost nemá zájem a nepočítá s koupí ani výhledově, prioritou 

kraje jsou nemocnice a školy. Vedení ČRo poslalo hejtmance ještě oficiální dopis s odkazem na dopis 

minulého hejtmana Středočeského kraje J. Petery, který měl o zámek velký zájem. Prodej formou 

veřejné soutěže je připraven, jakmile dostane rozhlas od kraje oficiální vyjádření, bude prodej zahájen. 

Nicméně rozhlas se dohodl s obcí na drobné údržbě okolí zámku, a kdykoli bude mít obec zájem 

památku zpřístupnit v rámci kulturních akcí, vyjde rozhlas obci vstříc, záleží mu na dobrých 

sousedských vztazích.   

- Rámcový plán činnosti ČRo na rok 2017 – R. Zavoral vysvětlil, proč Rada tento plán ještě 

nedostala – nová auditorka nastoupila 1. 2. 2017 a i audit je součástí tohoto plánu, od něj se odvíjí i 

plánovaný rozpočet a hodnocení manažerů. Plán bude radním zaslán do konce tohoto týdne, generální 

ředitel by s ním rád vystoupil i na veřejné schůzi 22. 2. 2017 a požádal Radu, aby byl vzat usnesením 

na vědomí.   

- Různé – R. Zavoral uvedl – dnes byly zveřejněny Aktuální výsledky výzkumu Radioprojekt za 

období 1.7. 2016 - 17.12. 2016. U ČRo byl zaznamenán mírný pokles – na 22,3% podílu na trhu. 
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Mírný pokles je u všech celoplošných stanic kromě ČRo Plus. Radioprojekt prošel auditem, chci se 

podrobně se zprávou seznámit, obecně mně netěší propad o 0,8%, ale postupné výkyvy 

v poslechovosti až o 1% se mi zdají nepravděpodobné. Kompletní výzkum je i na webových stránkách 

rozhlasu. 

Dále informoval o nových pravidlech pro výběr z domácího tisku v pravidelných relacích ČRo (již se 

nejedná jen o printová, ale i další média), kde se mění základní princip – citace jednoho článku z titulu 

jednoho vydavatelství v jedné relaci, s výjimkou kulturního zpravodajství a kulturní publicistiky. P. 

Šafařík se zeptal, zda je možné ta pravidla dát Radě k dispozici, R. Zavoral je přislíbil poslat. 

R. Zavoral nabídl radním zasílání materiálu ohledně mappingu rozhlasového trhu – preference 

posluchačů i neposluchačů a výsledky evaluace, kde se rozhlas zaměřuje i na kvalitativní výzkumy. 

ČRo se rozhodl nechat zhodnotit program odbornou komisí sestavenou v rámci EBU (tzv. peer-to-peer 

hodnocení), což uskutečnila i ČT.  

Dále R. Zavoral informoval o novém projektu na Radiu Wave a názvem Zhasni o sexualitě, který 

začne v březnu, projekt nebude prezentován vulgárně, přesto lze očekávat i možné nesouhlasné reakce.  

Dne 13. 2. bude Světový den rádií, kterého se ČRo zúčastní a k němuž se koná světová konference 

rozhlasového vysílání ve dnech 12. – 15. 2. 2017 v Šanghaji, kam byly jako jediní z Evropy z médií 

veřejné služby pozváni Český rozhlas a Rumunský rozhlas.  

H. Dohnálková se dotázala, zda by bylo možné vedením rozhlasu zprostředkovat návštěvu Rady ve 

veřejnoprávním rozhlase ve Francii budˇ v termínu 10. – 12. 5., nebo v nově navržených termínech 

31.5 – 9. 6.,  nebo 20. – 29. 9. 2017. 

R. Zavoral uvedl, že první květnový termín není možný, jelikož zahraniční oddělení je zaneprázdněno 

organizací konference EBU v Plzni, a upozornil, že navštívil v Paříži  Radio France minulý týden a 

setkání bylo velmi nekomfortní, z důvodu velmi přísných bezpečnostních opatření, která v Paříži stále 

trvají.  

Ohledně nových termínů  poptá zahraniční oddělení rozhlasu francouzskou stranu, o výsledcích bude 

Rada informována co nejdříve. 

I. Vodochodský se dotázal, jakou destinaci by Radě navrhl navštívit generální ředitel – Z. Zavoral 

doporučil návštěvu sídla EBU v Ženevě, Norsko vzhledem k přechodu na digitalizaci. Západní Evropa, 

dle jeho názorů, může Radě poskytnout více inspirací, na východě Evropy se zas dějí ve 

veřejnoprávních médiích různé negativní změny. Zajímavá je i situace v BBC, kde se mění celé její 

dosavadní postavení, rada BBC již neexistuje a nová charta se snaží předefinovat veřejnou službu a 

BBC zařadit jako jedno ze standartních rádií.  Návštěvu francouzského rozhlasu označil R. Zavoral za 

rovněž zajímavou, mj. proto, že je zde vysílatel stejně jako v ČRo samostatný, nikoliv spojený 

s televizí veřejné služby. 

H. Dohnálková se dotázala na možnou návštěvu studia Ostrava v rámci výjezdu Rady na festival Prix 

Radio Bohemia v Olomouci, Z. Zavoral navrhl návštěvu ve čtvrtek 23. 3., dopoledne by byl odjezd 

mikrobusem z Olomouce, návštěva studia, oběd a v odpoledních hodinách doplňkový program – např. 

návštěva dolu Jindřich s prohlídkou šachty. D. Dohnálková ještě požádala o program festivalu 

v Olomouci ve dnech 20. – 23. 3. 2017 a poté se radní rozhodnou jak se budou navrženého programu 

účastnit.  

P. Šafařík se dotázal na veřejnou zakázku ohledně právního poradenství, J. Havel potvrdil, že již byla 

vypsána.  

Dále P. Šafařík oslovil vedení rozhlasu, aby sám vybral v navrženém rámci zejména proudového 

vysílání pořady, které se zabývají zvolenými tématy v připravovaném 6. minitendru na analýzy pro 

Radu ČRo. Přítomní si potvrdili, že opět prostřednictvím D. Kostelky z oddělení veřejných zakázek 

budou doručena témata analýz.  

 

 

6) 1. jednání nové DK Rady ČRo (13. února 2017 v 16h) – H. Dohnálková informovala - po dohodě 

se členy předsednictva Rady bylo stanoveno první jednání nové dozorčí komise na pondělí 13. 2. 2017 

od 16 hod. Měl by být zvolen předseda a místopředseda, přítomni budou členové předsednictva, vítání 

jsou i ostatní členové Rady. Předsedkyně bude novou DK informovat, jak probíhala předchozí agenda  

a jak si nová DK představuje spolupráci s Radou. Nově zvoleného předsedu DK by ráda pozvala na 

další jednání Rady. P. Šafařík připomněl, že DK dříve vítala impulzy z Rady, a navrhl postoupit DK 
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materiál s plánem veřejných zakázek, který Rada obdržela od vedení ČRo. T. Kňourek navrhl, aby 

nová DK pokračovala v započaté práci, kterou odváděla minulá DK – pravidelné reporty, soustředit se 

na oblasti marketinku, veřejných zakázek, právnické služby atd.   

P. Šafařík připomněl stanovisko předchozí DK ohledně efektivity vynaložených prostředků ČRo u akcí 

„Kampaň pro stanici ČRo Plus ‒ Brexit“ a „Projekt Půlstoletí s Cimrmanem“ a připomněl, že 

požadavkem Rady byly také informace o tom, do jakých mediálních domů a v jakém objemu šly 

prostředky na propagaci. Z materiálů, které k tomu zatím byly Radě předloženy, to ohledně akce 

k Brexitu nevyplývá. Přítomní se shodli, že se k tomu ještě vrátí i v součinnosti s novou DK.  

 

7) Veřejná prezentace analýzy EET 7. 12. 2016 (a další zjištění) – P. Šafařík připomněl email, který 

byl radním zaslán s informacemi o pochybení jedné moderátorky ve vztahu ke Kodexu ČRo 

(nestrannost moderátora, nemožnost defavorizovat respondenty). Přidal odkaz na dvě odevzdané 

nezávislé analýzy, které zjistily chyby stejného a podobného druhu. Připomněl, že v minulosti Rada 

k závažnému lapsu téže moderátorky přijala usnesení o porušení Kodexu ČRo, ale nezaznamenala, že 

by se rozhlas uvedenými problémy zabýval.   

M. Dittrich uvedl, že někteří moderátoři dávají najevo své preference, ale dle jeho názoru se to v ČRo, 

oproti ČT, děje jen výjimečně. P. Šafařík řekl, že v ČRo k těmto pochybením dochází již méně zřejmě 

i díky Radě, která na ně před časem začala upozorňovat. Přítomní se shodli na tom, že možnost 

přijmout ke zmíněným problémům ohledně Kodexu ČRo usnesení proberou na příštím jednání. 

 

8) Stížnosti a podněty posluchačů  - T. Kňourek upozornil na stížnost Ing. J. Piska a používání 

termínu odsun, vyhnání Němců. Připomněl, že podobnou stížnost již Rada řešila, návrh odpovědi a 

obsáhlé vyjádření ČRo radní obdrží. 

Připomněl radním stížnosti, které byly nyní doručeny z RRTV ohledně zrušeného pořadu Kupředu do 

minulosti. P. Šafařík navrhl, zda by nebylo vhodné požádat vedení, aby v rámci vyjádření ke 

stížnostem týkající se zrušení tohoto pořadu poskytl ČRo informace, zda mohou posluchači témata, 

která se v tomto pořadu objevovala, slyšet nyní i v jiných pořadech ČRo a konkrétně v jakých. 

Přítomní s návrhem souhlasili. 

 

9) Různé – H. Dohnálková informovala o emailu od J. Hanibala z oddělení veřejných zakázek ohledně 

VZ k právnickým službám, bude radním přeposlán.  

Dále proběhla debata ohledně zasílání kompletního návrhu zápisu z jednání předsednictva a kompletní 

pozvánky na jednání předsednictva vedení ČRo. 

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

únor   22. 2.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

březen   15. 3.  13.00 jednání předsednictva     

  29. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

duben   12. 4.  13.00 jednání předsednictva     

  26. 4.  10.00 jed. předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

květen   17. 5.  13.00 jednání předsednictva     

              31. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

červen   14. 6.  13.00 jednání předsednictva     

              28. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


